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A LELKIISMERET SZEREPE 

 Bor Ferenc élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

KSZE Ságvár, 2023. 10. 07. 
 

Horváthné Éva:  
Ó, Uram, a Te örömöd tölt be bennünket! A Tiéd, nem a miénk! Köszönjük neked, hogy 

örömöt szereztél nekünk a megváltásban, és békességet. Köszönjük mennyei Atyám, a drága 
szent Fiadat, akit elküldtél a keresztre helyettünk és értünk. Ő megváltott minket! Megváltott 
minket a betegség átkától, a szellemi halál átkától és a szegénység átkától. Hálásak vagyunk 
az Úr Jézusért, hogy Ő életét adta miértünk. Önmagát feláldozta, hogy nekünk örök életünk 
legyen, hogy mi egészségben élhessünk, gyógyultak legyünk, és bőségben élhessünk, gaz-
dagságban. Azért küldött el, hogy menjünk el hirdetni az Evangéliumot minden népnek, és 
általunk üdvözüljenek, és megkeresztelkedjenek a Szent Szellemben. És ők is járjanak ezen az 
úton, és hogy tanítsuk őket. Tanítsunk másokat is a Te utadra, Atyám, Köszönjük Jézus nevé-
ben! Köszönjük a drága Szent Szellemet, amit kiárasztottunk a mai napon is. A szent jelenlét, 
a kenet itt van közöttünk, a Jézus nevében. Köszönjük ezt neked, mennyei Atyám, hogy 
együtt és egységben lehetünk. Köszönjük a Szent Szellem vezetését. Köszönjük, hogy a mai 
alkalmat is a Szent Szellemnek adhatjuk át. Ő vezeti, és irányítja a szolgálókat. Köszönjük 
Jézus, hogy megérinted a szánkat, a Te Igédet szóljuk, a Te igazságodat, a Jézus nevében.  
Hálákat adunk a Te Igédért, amely élő és ható, eljut a lélekig, a velőkig, a csontokig. A 
szervezetünkben mindenhova eljut Isten Igéje, és levágja a rossz dolgokat, mert Ő egy kétélű 
kard, a Szellem kardja, az Isten Igéje. Köszönjük, hogy Jézus az Ige, és az Ige eljött. Eljött a 
földre testben, és megtanított bennünket, hogy hogyan alkalmazzuk az Ő Igéjét. Köszönjük 
Jézus nevében! Hálákat adunk, hogy a szívünkig hatol, Isten Igéje megéled bennünk, és 
megváltoztat bennünket. Megváltoztatja a gondolkodásunkat, a cselekedeteinket. Köszönjük 
ezt Jézus nevében! Meglátja a világ, hogy mi a Te gyermekeid vagyunk, Atyám! Mert a Te 
utadon járjuk, a Te Igédet cselekedjük meg. Jóságosak, irgalmasak vagyunk, ahogy Te is, 
mennyei Atyám, és megbocsájtunk mindenkinek. Köszönjük Atyám, hogy Te Jézus vérén át 
nézel bennünket, úgy látsz bennünket, tisztának, igaznak, bűntelenek. Bármi rosszat is vétet-
tünk, a múltban, a jelenben, és a jövőben, Te ezt mind elhordoztad. Hálásak vagyunk, hogy 
nem kell kárhoztatni magunkat, mert a Te Igéd fölemel bennünket. Köszönjük a testvéreket, 
akik itt jelen vannak. Köszönöm az ő életüket, a szívüket, hogy ideáldozták a mai napra. 
Azokért is hálát adunk, akik nincsenek itt, és akik hallgatnak minket az interneten, az ő 
életüket is megáldjuk, a Jézus nevében. Köszönjük, hogy nyitott szívek vannak, halló fülek, 
látó szemek a mai alkalom során is. Hisszük azt, hogy kijelentéseket, megértéseket kapunk, 
Atyám, a Te Igédből. Köszönjük, hogy annak a Szelleme lakik bennünk, akik feltámasztotta 
az Úr Jézust a halálból, és ugyanaz a drága Szent Szellem megeleveníti a mi halandó testünket 
is, az Ő bennünk lakozása által.  Hálákat adunk! A Szentháromság bennünk él! Hálát adunk 
ezért! Minden napon hálával teljes a szívünk, mennyei Atyám, azért, hogy megteremtettél 
minket, azért, hogy a Te gyermekeiddé válhattunk, azért hogy a Te utadat járhatjuk, azért 
hogy segíthetünk másokon. Ámen! 

Bor Ferenc:  
Köszönjük, drága mennyei Atyánk, hogy összejöhettünk a Te szent Fiad nevében a mai 

napon is. Hálát adunk, Atyám, a Te Igédért, amely éltet bennünket, és a legfelsőbb helyre 
tesszük azt. Köszönjük Atyám, hogy különbséget tudunk tenni a Te kegyelmed által, a helyes 
és a helytelen között, az igaz és a hamis között, hogy mindig a te akaratodat cselekedhessük, 
és a helyes ösvényen járhassunk. Dicsérünk, és magasztalunk Téged, Atyám, mindazért, amit 
Krisztusban elvégeztél. Hálát adunk, Úr Jézus, a megváltás bevégzett művéért! Köszönjük, 
hogy Te győzelmet szereztél a számunkra. A győztes neved által a legyőzött ellenséget a tal-
punk alatt tartjuk, megtörve, és hatástalanítva. Köszönjük drága Szent Szellem, hogy bennünk 
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lakozol, vezetsz bennünket, és szabadok lehetünk. Szabadok lehetünk minden megkötözött-
ségtől, korlátoktól, akadályoktól. Hálát adunk, Atyám, a menny minden erőforrásáért, ame-
lyek munkálkodnak az érdekünkben. Előszólítjuk a mennyei megoldásokat minden életre és 
minden helyzetre. Köszönjük drága Szent Szellem, hogy szólsz hozzánk és mi ezt a bensőnk-
ben meghalljuk, mert ráhangolódunk a Te hangodra. Köszönjük Atyám, a Te útjaidat, ame-
lyek magasabbak a mi útjainknál. Köszönjük a nyitott szíveket, a halló füleket, a látó szeme-
ket. A szellemi éhséget, és szomjúságot árasztjuk ki, a Jézus Krisztus szent nevében. Hisszük, 
hogy a mai üzenet is jó földbe hullik, meggyökeresedik, felnövekszik, és jó termést hoz. 

Imádkozunk a zsebkendők felett. Ahogy az apostolok cselekedeteiben is meg van írva, Pál 
apostol testéről elvitték a kenettel teli ruhadarabokat, és amikor a beteg testekhez érintették, a 
kenet kiáradt, és szabadulást hozott a betegek számára. Megtörte az igát, és előjöttek a 
gyógyulások, a szabadulások, az Úr Jézus Krisztus szent nevében. Ahogy a kezünket most 
rátettük ezekre a kelmékre, szövetekre, amiket hoztatok, kiárasztjuk a feltámadás erejét ezek-
be a szövetekbe, és hazavihetitek Isten erejét, hogy munkálkodjon az érdeketekben, a Jézus 
nevében. Ámen! 

Szeretettel köszöntelek benneteket. Ma olyan témáról fogok tanítani, amiről eddig csak 
keveset hallottunk. Ez pedig a lelkiismeret. A mai tanítás címe: A lelkiismeret szerepe. Lelki-
ismerettel rendelkezik minden újjászületett és minden elveszett ember. Tehát lelkiismerete 
mindenkinek van. A kérdés, hogy figyel-e rá, vagy sem.  

 1. A lelkiismeret fontossága 
A lelkiismeret szó az újszövetségben huszonnyolc esetben fordul elő. Ma csak néhányat 

említünk ebből. A lelkiismeret szó jelentése a görögben a következő: tudat, öntudat, szellem, 
önismeret. Korábbról úgy ismerjük a lelkiismeretünket, mint a szellemünk hangját. A szelle-
münk egy érzékeny műszer, vagyis a lelkiismeretünk finom kis jelzése. A Szent Szellem által 
vagyunk képesek arra, hogy az életünket Istennek tetsző lelkiismerettel és hűséggel tudjuk 
élni. Ha elvéted netán Isten akaratát, akkor a szíved vádolni fog, és ez korlátozni, és akadá-
lyozni fogja a hited működését. Mindenkinek van lelkiismerete, akár elveszett, akár újjászü-
letett. Ez azért fontos téma, mert Isten a lelkiismeretünkön keresztül is szól hozzánk. A 
Bibliában a lelkiismeretre utaló első igehely, az 1Mózes 3-ban található. Az Ószövetségben 
nem találtam azt a szót, hogy lelkiismeret, de ez a rész is arról fog nekünk beszélni, hogy 
bizony működött akkor is a lelkiismeret. 

1Mózes 3,7–11. 
7. És megnyilatkozának mindkettőjüknek szemei, s észrevevék, hogy mezítelenek; 

fügefalevelet aggatának azért össze, és körülkötőket csinálának maguknak.  
8. És meghallák az Úr Isten szavát, aki hűvös alkonyatkor a kertben jár vala; és el-

rejtőzék az ember és az ő felesége az Úr Isten elől a kert fái között. 
9. Szólítá ugyanis az Úr Isten az embert és monda néki: Hol vagy? 
10. És monda: Szavadat hallám a kertben, és megfélemlém, mivelhogy mezítelen va-

gyok, és elrejtezém.  
11. És monda Ő: Ki mondá néked, hogy mezítelen vagy? Avagy talán ettél a fáról, 

melytől tiltottalak, hogy arról ne egyél?  
A 11-es versben van a kulcsige, amire rá kell fókuszálnunk. A történetet sokan ismerik, 

hogy miután Ádám és Éva evett a jó és rossz tudásának fájáról, féltek Isten elé állni, ezért 
elrejtőztek, és fügefalevelekkel próbálták eltakarni a mezítelenségüket. Isten pedig így szólt: 
Ádám, hol vagy? Ádám pedig azt felelte: féltem, mert mezítelen vagyok, és elrejtőztem. Itt 
jön a kulcskérdés. Az Úr pedig azt kérdezte: Ki mondta meg neked, hogy mezítelen vagy? 
Ezen még nem gondolkodtunk el. Legalábbis én nem. Ez a kérdés azt jelzi, hogy nem Isten 
mondta Ádámnak azt, hogy mezítelen. Nincs olyan igehely sem, hogy az ördög mondta volna 
neki, hogy mezítelen. Hát akkor honnan tudta? Két eset lehetséges. Amikor ettek a tiltott fa 
gyümölcséből, akkor ébredt fel bennük az öntudat, vagyis a lelkiismeret, vagy már volt lelki-
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ismeretük, de még nem volt aktív. Nem működött, mert addig soha nem tettek semmi rosszat. 
A bűnbeesésük előtt nem volt rá okuk, hogy tisztában legyenek azzal, hogy mi a jó, és mi a 
rossz. Tehát vagy nem volt lelkiismeretük és csak akkor kapták meg, amikor ettek a jó és 
rossz tudásának a fájáról, vagy a lelkiismeretük csak akkor kezdett el működni. Tehát a bűn-
beesés pillanatában egy más szellemi állapotba kerültek, és megszólalt a lelkiismeretük. A 
lelkiismeretnek a működése itt felismerhető, ha szó szerint nincs is kiírva ebben a történetben. 
A lelkiismeret nem olyasmi, amit az emberek szeretnek, mégis van feladata. A Róma 2. 
elmondja, hogy hogyan működik a lelkiismeret. Olvassuk el kétféle fordításban is. 

Róma 2,14–15. 
14. Mert mikor a pogányok, akiknek törvényük nincs, természettől a törvény dolgait 

cselekszik, akkor ők, törvényük nem lévén, önmaguknak törvényük:  
15. Mint akik megmutatják, hogy a törvény cselekedete be van írva az ő szívükbe; 

egyetemben bizonyságot tévén arról az ő lelkiismeretük és gondolataik, amelyek 
egymást kölcsönösen vádolják vagy mentegetik. 

Róma 2,14–15. Egyszerű fordítás 
14. Az Izráelen kívüli nemzetek, bár nem ismerik a Törvényt, ösztönösen mégis azt 

teszik, amit a Törvény megkövetel. Így, bár Törvényük nincs, ők maguk lesznek 
törvénnyé saját maguk számára. 

15. Életük mutatja, hogy a Törvény követelései a szívükbe vannak írva, ezért tudják, 
hogy mi a helyes, és mi a rossz – erről tanúskodik a lelkiismeretük is. Néha úgy gondol-
ják, hogy rossz, amit tettek, és emiatt bűntudatuk van. Máskor viszont úgy gondolják, 
helyesen cselekedtek, és nem érzik magukat bűnösnek. 

Itt az első mondatból megint kiviláglik valami érdekes. Azt írja, hogy a pogányok nem 
ismerték a törvényt, de ösztönösen mégis a törvény szerint jártak el. Itt megint a lelkiismeret 
működése rajzolódik ki. Tehát belül a szívükben tudták, hogy mi a helyes és mi a helytelen. 
Tehát a törvény követelései a szívükbe van írva, és együtt tesz bizonyságot a lelkiismeretük és 
a gondolataik, melyek hol vádolják őket, hol felmentik. Ha az ember rosszat tesz, akkor rossz 
a lelkiismerete, ha jót tesz, akkor nincs bűntudata, vagy nem kárhoztatja magát.  

Az Ige itt arról beszél, hogy mit tesz a lelkiismeret. A lelkiismereted az a részed, amely 
megmutatja, hogy amit teszel vagy tettél, az helyes-e vagy helytelen. Minden egyes emberben 
van egy ösztönös tudás a jó és a rossz fogalmáról. Ma már ebben sajnos kevesen hisznek. 
Manapság sok embertől lehet hallani, hogy mindenféle olyan dolgot tesznek, ami ellentétes 
azzal, amit Isten Igéje tanít, ami a helyes mérce lenne. Mégis azt mondják, hogy egyáltalán 
nincs szilárd meggyőződésük a helyes útról. De ez nem igaz, mert mindenki szívében ott van 
a lelkiismeret, ami mutatja, hogy mi a helyes és mi a helytelen. Minden egyes embernek, aki 
valaha élt a földön van egy fajta ösztönös tudása Isten létezéséről, valamint a jóról és a 
rosszról. Ezt nagyon világosan kifejti a Róma 1,18. amikor azt mondja, hogy: Mert megjelent 
az Isten haragja. Olvassuk el az Igét: 

Róma 1,18. 
18. Mert nyilván van az Istennek haragja mennyből az embereknek minden hitet-

lensége és hamissága ellen, kik az igazságot hamissággal feltartóztatják. 
Tehát a „nyilván van” vagy a „megjelent” ugyanazt jelenti. Itt az Ige nem azt mondja, hogy 

ez olyasvalami, ami majd meg fog történni. A görögben ez szó szerint azt jelenti, hogy ez már 
megtörtént. A „nyilván van” szó jelentése sokrétű, ebből néhányat említek: felfedte, megmu-
tatta, nyilvánvalóvá tette, tudtára adta, kinyilatkoztatta, nyilvánvalóvá vált. Tehát mindenki tud 
arról a bensejében, a lelkiismeretében, hogy Isten létezik, és azt is kell tudni az embernek, hogy 
mi a helyes és mi a helytelen. Ugyanezt az Igét olvassuk el az Angol fordítás szerint.  

Róma 1,18. Angol fordítás 
18. Isten ugyanis haragját nyilatkoztatja ki a mennyből az emberek minden hitet-

lensége és gonoszsága ellen, azok ellen, akik gonoszságukkal feltartóztatják az igazságot. 
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Például, ahol nem engedik az Evangéliumot hirdetni, vagy az ellentétét hirdetik. Sajnos 
vannak ilyen helyek. Azt mondja itt az Ige, hogy Isten már megmutatta a haragját az emberek 
minden fajta istentelensége és gonoszsága ellen. Nincs olyan, hogy az emberek csak úgy azt 
mondják, nem hiszem, hogy bármi baj lenne a mássággal, bármi rossz lenne a házasságtö-
résben, a hazugságban, a gyilkosságban, a lopásban vagy bármi hasonlóban. Sajnos a világ 
minden táján vannak emberek, akik így gondolkodnak. Híres emberek mondták azt az 
életvitelükről, hogy boldogan mennek a pokolba. Nem bánják, hogy odakerülnek, sőt állítják, 
hogy ezzel semmi problémájuk nincs. Azért is szeretnének a pokolba menni, hogy együtt 
legyenek a barátaikkal. Ezt komolyan mondják. Miközben nincsenek tudatában a bűnös 
állapotuknak, valamint annak, hogy van pokol és az mennyire gyötrelmes hely. Azt állítják, 
ha van is pokol, nem érdekli őket, mert ők oda akarnak menni. Róluk elmondhatjuk azt, hogy 
őket megvakította a sötétség. Az Egyszerű fordításból olvassuk el a 2Korinthus 4,4-et, ez egy 
kicsit bővebb, mint a mi Károli Bibliánk szóhasználata.  

2Korinthus 4,4. Egyszerű fordítás 
Ezek a hitetlenek azért nem képesek az örömhírt megérteni, mert ennek a világnak 

az „istene”, a Sátán elsötétítette a gondolkodásukat. Azt akarta, hogy ne láthassák az 
örömhír világosságát, amely Krisztus dicsőségéről szól, aki minden tekintetben olyan, 
mint maga Isten.  

Ezt az Igét sokkal bővebben kifejti az Egyszerű fordítás, érthetőbben.  
2. A lelkiismeret megkeményedése 
Most arról fogok beszélni, hogyan lehet a lelkiismeretet eltompítani, és eljutni egy olyan 

szintre, ahol szó szerint megbénulhat a lelkiismeret működése. Kezdetben mindenki működő 
lelkiismerettel rendelkezik, amit utána sajnos tönkre tehet. Nézzük meg mit ír a Róma 1,19. 
Egyszerű fordítás szerint.  

Róma 1,19. Egyszerű fordítás 
19. Hiszen mindaz, amit Istenből megismerhetünk, nyilvánvaló előttük, hiszen maga 

Isten mutatta meg mindenkinek. 
Azt mondja, hogy Isten mindenkinek megmutatta magát valamilyen formában. Mert ami 

megismerhető az Istenből, az nyilvánvaló is minden ember előtt. Nem kívülről nyilvánul meg, 
hanem minden ember szívében megtalálható ez az ösztönös tudás a jóról és a rosszról, meg a 
teremtésről is természetesen. Tehát világosan látható a helyes és helytelen közötti különbség, 
mivel Isten nyilvánvalóvá tette ezt. A dicséret alatt kaptam egy Igét, a 3Mózes 10,10.  

3Mózes 10,10. 
10. Hogy különbséget tehessetek a szent és közönséges között, a tiszta és tisztátalan 

között. 
Ez pont ide vágó Ige. Tehát Isten megadta a képességet arra, hogy különbséget tudjunk 

tenni. Ami ugyanis nem látható Istenből, az a világ teremtésétől fogva az alkotásainak vizsgá-
lata révén is meglátható, ennél fogva nincs mentségük. Itt két dologról van szó, egyszer 
belülről, tehát a szívünkben van egy tudás Isten létezéséről, meg arról, hogy mi a helyes, 
helytelen, a másik pedig, ha vizsgáljuk a teremtést. A gyönyörű tájat, természetet, virágokat, 
állatokat, bármit, magát az embert. Egy olyan szuper gépezet, amit az ember nem tudott még 
előállítani. Próbálkozik a robotok gyártásával, de az sosem lesz olyan, mint a valódi ember. 
Ezekből látni kellene az embereknek, hogy igenis Isten van. 

Róma 1,20–21. Egyszerű fordítás 
20. Isten örök hatalma és isteni természete ugyan emberi szemmel nem látható, de 

mégis világosan érzékelhető és megérthető, mert a világ teremtése óta mindenki láthatja 
és tanulmányozhatja Isten teremtményeit. Így tehát nincs mentség azok számára, 

21. akik felismerték Istent, de mégsem tisztelték őt Istenként, sem nem adtak hálát 
neki. Ezért gondolkodásuk értelmetlen lett, és ostoba szívük egyre jobban elsötétült. 
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A bensőnkben lévő információ és a teremtésben látható dolgok alapján mindenkinek fel 
kellene ismerni Istent, de ennek ellenére, ha mégsem tisztelik, akkor baj van. Minden egyes 
ember a helyes és helytelen ismeretével, valamint Isten létezésének ösztönös ismeretével 
kezdi az életét.  

Nem egyszer felmerült a kérdés, hogy mi van azokkal, akik törzsi közösségekben élnek, 
és talán még fehér ember nem is járt arra? Azok, hogyan születnek újjá? Hát valahol ebben 
van a kulcs, ebben az Igében. Hogy a bensejükben tudják, vagy tudniuk kellene, hogy Isten 
létezik, mégis nagyon sok helyen hamis istenekhez fordulnak. Bálványokat imádnak, sámá-
nizmust folytatnak, és nem az igazi Istent követik. Nem tisztult ki előttem még teljesen a kép, 
de valahol itt van a kulcs, hogy őnekik is megjelent Isten, a bensőjükben, a lelkiismeretükben. 
Nem egy bizonyságot hallottam, hogy van olyan ország a közel-keleti országokban, ahol nem 
lehet az Evangéliumot hirdetni. Isten meg tudja találni a nyitott szívűeket, ha hozzá fordulnak. 
Vagy egy tévéadáson keresztül, vagy egy álomban. Tehát megjelenik álmában, fölébred, 
befogadja Jézust, meggyógyul, és megvan az üdvössége, pedig senki nem hirdette neki az 
Evangéliumot. Én itt látom a kulcsot, hogy akinek a szíve nyitott és Istent keresi, ahhoz az Úr 
el tudja küldeni a megváltást.  

Olvastuk a Róma 2,15-ben azt, hogy a lelkiismeretük vagy vádolja, vagy felmenti az em-
bereket. Mindenkinek van lelkiismerete, bármilyen országban él, és nem számít, hogy milyen 
háttérrel rendelkezik, milyen nemzethez tartozik, vagy milyen fajhoz. A lelkiismeret belülről 
működik. Kezdetben fogékonyak voltunk arra, hogy mi a helyes és mi a helytelen. Valószínű 
minden ember vissza tud emlékezni arra az időszakra, amikor először szegte meg a szabályo-
kat. Akár diákkorában, amikor az első cigarettát elszívta, vagy a drogozás, részegség, házas-
ságtörés, hazugság, lopás, vagy bármi más dolgában helytelen útra lépet. Biztosan mindenki 
emlékezik arra az első alkalomra, amikor ezt tette, hogy ott volt benne a félelem, mert tudta, 
hogy amit tesz, az rossz. De, ha tovább mész és átléped azt a bizonyos határt és szembe 
fordulsz a lelkiismereteddel, akkor az érzéketlenné válik és mindent megenged a továbbiak-
ban. Amikor lezárod a lelkiismeretedet, akkor valójában elszigeteled a szívedet Istentől. 
Egyszerű fordításból következik az 1Timótheus 1,19. 

1Timótheus 1,19. Egyszerű fordítás 
19. A hitben megállva és jó lelkiismerettel küzdj. Ugyanis vannak, akik nem tar-

tották tisztán a lelkiismeretüket, s ezért a hitben hajótörést szenvedtek. 
Ha félre állítod a lelkiismeretedet, sarokba állítod – mondhatjuk így is viccesen –, akkor a 

hit dolgában kárt fogsz szenvedni. A hajótörés egy kárt jelent. Mert ha a viharban egy hajó 
zátonyra futott, sziklára futott, kettétört, akkor a hajótörés során a rakomány mind odaveszett. 
Tehát azt jelenti, hogy kár. Nem tudsz igazán megerősödni Istenben és nem fognak a dolgok 
működni az életedben, ha a lelkiismereted elítél téged. Korábbi tanításokból tudjuk, hogy a 
bűntudat, saját magunk kárhoztatása hitgyilkos. Megöli a hitet, vagy legalábbis drasztikusan 
csökkenti. A hitharchoz hit és jó lelkiismeret kell, mert kárhoztatás esetén nem fog működni a 
hitünk. A lelkiismereted ugyan nem tökéletes, de mégis van funkciója. Ha figyelmen kívül 
hagyod a lelkiismeretedet, akkor azzal csak magadnak ártasz. Egyszerű fordításból következik 
az 1Timótheus 4,1–2. 

1Timótheus 4,1–2. Egyszerű fordítás 
1. A Szellem pedig világosan megmondja, hogy az utolsó időkben némelyek elszakad-

nak a hittől, mert megtévesztő szellemekre és ördögi tanításokra hallgatnak, és olyanok-
ra, akik képmutató módon hazugságot hirdetnek.  

2. Ezeket képmutató és hazug tévtanítók terjesztik, akiknek a lelkiismerete már ki-
égett. 

Ez a képmutatás azt jelenti, hogy ismerik az igazságot, mégis folytatják a hazugságok 
szólását, és ezzel ellentmondanak a lelkiismeretüknek. Ez képmutatás a szívükben, mert 
tudják, hogy nem kellene, de ennek ellenére mégis megteszik.  
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Az Angol fordítás a 2. verset így fejezi be: akik forró vassal meg vannak bélyegezve saját 
lelkiismeretükben. 

Az Új Élő fordítás pedig így hangzik: Ezek az emberek képmutatók és hazugok és halott a 
lelkiismeretük. 

A „bélyegez” szó görög jelentése: tüzes vassal kiéget, tüzes vassal megbélyegez. Vadnyu-
gati filmekben láttam olyat, hogy az állatokat billogozzák. Tehát a testükre tüzes vassal rásüt-
nek egy névjegyet, a gazda névjegyét, hogy ha elkeveredik vagy ellopják, lehessen azonosí-
tani. Gyakorlatilag ez az állat személyi igazolványa és ez egy maradandó nyomot hagy. Itt 
arról van szó, hogy ha van egy seb és nincs időd megvárni, hogy begyógyuljon, akkor forró 
vasat tehetsz rá és kiégetheted, mert az elzárja a vérzést, összezárja a sebet, de ezzel egyben 
nemcsak lezárod a sebet, hanem egyúttal az összes ideget is tönkreteszed.  

Átvitt értelemben elveszíted az érzéseidet és az érzékenységedet, és ezzel úgy eltompít-
hatod a lelkiismeretedet, hogy az halottá válik, és már nem is reagálsz rá egyáltalán. Ez egy 
veszélyes állapot, mert így hidegvérrel bármit megtehet az ember, bárkit letámadhat az utcán, 
hidegvérrel gyilkolhatnak, átgázolhatnak másokon. Egy friss hír jelent meg épp a napokban a 
médiában, ami arról szól, hogy az egyik nyugat-európai ország repülőterén egy ruhátlan hölgy 
szaladgált. Persze a rendőrök feltartóztatták. Ha működött volna a lelkiismerete, hogy mi a 
helyes, mi a helytelen, akkor ilyen dolgok nem fordulnak elő.  

Ha nem figyelünk a szellemünkre, akkor a kiégett lelkiismeretünk korlátok nélkül bármit 
megtehet. Ilyenkor homályban tapogatózunk. Az Úr akarata ellen cselekedve idővel elkérge-
sedik a lelkiismeretünk. Hallgass és engedelmeskedj a Szent Szellemnek, különben megkemé-
nyedik a lelkiismereted! Isten az ösztönös lelkiismereten keresztül is szól hozzánk, ami nem 
egy tökéletes útmutató. Lehet, hogy eltompul a lelkiismeret, lehet, hogy olyannyira meg-
keményedik a szíved, hogy érzéketlen leszel dolgokra, amelyekre nem kellene az lenned, de 
ettől függetlenül még benned van a lelkiismeret. Viszont egy érzékeny lelkiismeretre van 
szükségünk ahhoz, hogy helyesen élhessünk.  

Pál apostol is azt mondta: én mind e mai napig tiszta lelkiismerettel éltem Isten előtt. Ezt 
megtaláljuk az Apostolok cselekedetei 23,1‒2. versben:  

Apostolok cselekedetei 23,1–2. 
1. Mikor pedig a tanácsra vetette szemét Pál, monda: Atyámfiai, férfiak, én teljes jó 

lelkiismerettel szolgáltam az Istennek mind e mai napig. 
2. Ananiás főpap pedig megparancsolá azoknak, akik mellette állanak vala, hogy 

üssék őt szájon. 
Látjátok, a főpap megparancsolta a mellette állóknak, hogy üssék szájon Pált, mert nem 

igaz, amit mond, legalábbis úgy gondolta ez a főpap. Pál lelkiismerete ennek ellenére mégis 
tiszta maradt.  

Nekünk pedig az a feladatunk, hogy reagáljunk a lelkiismeretünkre. Vegyük figyelembe a 
lelkiismeretünk jelzését! Ha figyelmen kívül hagyjuk, akkor az megpecsételi a lelkiismeretün-
ket és ezáltal érzéketlenné válik, és így nem fog hallani az Úrtól. 

Ha meg akarod hallani Isten hangját, akkor muszáj a lelkiismeretedre is hallgatnod. Nem 
hagyhatod figyelmen kívül. Nem mellőzheted, mert ha ezt teszed, akkor saját magadnak 
okozol kárt.  

Végezetül, a lelkiismeret egy intuitív tudás, amellyel még az elveszett emberek is rendel-
keznek. Intuitív azt jelenti, hogy ösztönös megérzés, élményszerű felismerésen alapuló, sugal-
latszerű, ihlet sugallta. Tehát Istentől, a lelkiismeretünktől jövő sugallat.  

A szellemi vezetés egyik módja az, hogy Isten a szellemünkön keresztül is szól hozzánk, 
de Ő főképpen az írott Igéjén keresztül teszi ezt. Ezért a saját érdekünk az, hogy a lelki-
ismeretünket érzékeny állapotban tartsuk, és ezáltal hallhassunk szellemben. Ez életbevágóan 
fontos a számunkra és a környezetünk számára is. Mert nem csak magunknak segítünk ezzel, 
hanem a szeretteinknek, vagy akik a környezetünkben vannak. Ámen! 
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Ennyi volt az üzenet a mai napra. Lehet, hogy újszerű, de szerintem nagyon fontos terület 
ez. Hisszük, hogy ezt még fogjátok emészteni ti is, meg az internethallgatóság is.  

Ezúton szeretném megköszönni, hogy az internethallgatóság közül néha jön egy 
megerősítő visszajelzés, pozitív értelemben, amit köszönünk szépen. Ámen! 

Horváthné Éva: 
Először is hálákat adunk az Atyának, hogy ilyen jó kis üzenetet hallgathattunk a lelki-

ismeretről, hogy mind jobban megismerjük a lelkiismeretünket is, ami bennünk van, és le-
rajzoltam megint ezt a három kört, amit szoktunk említeni. Tudjuk, hogy itt a szellem, itt a 
lélek és itt a test. Tehát a test teljesen távol van a szellemtől. Azon a ponton, ahol össze-
köttetés van, ott a lelkiismeret és mivel a lélek és a szellem is összeköttetésben van, érezzük 
azt, amikor elvétettünk valamit, és megszólal a lelkiismeretünk. Tudjuk, hogy a szellemi dol-
gok nem érezhetőek, de a lelki dolgok igen. Tehát valahol a kettő összekapcsolásában he-
lyezkedik el a lelkiismeret. 

Nagyon tetszett az a dolog itt az 1Mózesben, a 3,11-es versben: „Ki mondá néked, hogy 
mezítelen vagy?”, amikor Isten szólt Ádámhoz. Ez nekem nagyon nagy kijelentés, hogy tény-
leg ott van a lelkiismeret elrejtve, mert a lelkiismerete szólalt meg, hogy el kell bújni Isten 
elől, mert tudja, hogy bűnt követett el, hogy egy más állapotba került. Ezért szólalt meg a 
lelkiismerete, mert addig – én azt gondolom – ezt a részét nem ismerte az ember.  

Aztán azt is mondhatom ehhez, hogy beavatkozott az ördög, hogy felismerje azt a 
lelkiismeretet, hogy rosszat is tud tenni.  

Szoktuk azt is mondani, hogy ha valaki rosszat tesz, megszólal a lelkiismerete. Igazából 
elgondolkodhatunk azon, hogy megszólalhat-e a lelkiismeret. Mert a Facebookon is láthatunk 
olyan dolgokat, amikor – most egy erősebb dolgot mondok – a férfi folyamatosan veri a nőt, 
csak úgy kedvtelésből. Hát milyen lelkiismerete van annak, hogy ilyen fájdalmat okoz a 
másiknak? Például Andrew Wommack beszélt arról, hogy a férfiak a tiszteletet megadják a 
nők felé, a nőknek pedig érzéseik vannak, és nem mindig adnak tiszteletet a férfi felé. Sajnos 
vannak olyan országok, olyan kultúrák, olyan fajok, ahol nem tisztelik a nőket. Ez csak a 
normál kultúrában fordul elő, ami egy alapdolog egy házasságban, hogy a férfi tiszteli a nőt. 
Tehát az érzéseit nem tudja kiadni a férfi úgy, ahogy egy nő, de a tiszteletet megadja. Nagyon 
jól előadja ezt Andrew a tanításában és ez nagyon megfogott engem.  

Látjuk, hogy megszólal-e a lelkiismeret, amikor érzelem nélkül megöli az egyik ember 
másikat. Van-e lelkiismerete, elsírja-e magát, amikor a bíróság elé kerül? Nem mindenki, van, 
aki nevet rajta, boldog tőle. Egy olyan szellemiség alatt van, ami teljesen lekorlátozza a 
lelkiismeretét. Nagyon tetszett az a megfogalmazás, hogy ha kiégett a lelkiismeretét, akkor 
halott lett, érzéketlenné vált a lelkiismerete. Meg, hogy a bűntudat hitgyilkos, mert bizony, ha 
bűntudat és kárhoztatás alatt él az ember, akkor az a hitét legyengíti és meggyilkolja. 

Most botlottam bele a Facebookon, nem tudom pontosan a címét, mert rögtön el is lapoz-
tam, sámánizmus lélektan, vagy valami ilyesmi volt a könyv címe, ezt reklámozzák. Szörnyű 
azt látni, hogy merre felé megy a világ. Nem isteni dolgok felé, hanem mindenfélét kitalálnak, 
mindenféle mocskos dolgot, ami elviszi az emberek hitét, hogy miben higgyenek. Amit 
mondott Feri pásztor, hogy szinte örömmel mondta azt, hogy ő az ördöggel praktizál, mert ő a 
barátaival akar találkozni a pokolban, ő odamegy, mert neki ez az élet a jó. Nem akar Isten 
felé nyitni. Borzasztó, hogy ilyen dolgok vannak!  

A 2Korinthus 4-ben, amit olvastatok, nagyon jó volt, hogy nem elvakította az emberek 
elméjét, hanem elsötétítette. Mert teljesen el tudja sötétíteni a sátán az emberek elméjét, és 
sajnos lehet ezzel folyamatosan találkozni.  

Nekem tetszett ez a tanítás és köszönjük az Úrnak! 
Bor Ágnes: 
Volt egy tanításban korábban, hogy Pál apostol, amikor még Saul volt, és üldözte a 

keresztényeket, akkor is tiszta lelkiismerettel szolgált, mert ő akkor abban hitt, hogy az a 
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helyes. Mert a törvényt akarta betartani még akkor, amikor még nem született újjá, és ő abban 
hitt, hogy az a helyes és ezért neki tiszta volt a lelkiismerete, mert ő jó szándékkal és jó 
lelkiismerettel végezte az üldözést, mert azt hitte, hogy az a jó.  

Bor Ferenc: 
Én is pont ezt akartam mondani, hogy Pál, amikor még katona volt, egyrészt törvény alatt 

volt, és parancsot teljesített. Tehát ő az akkori tudásának megfelelően, az akkori kor 
szabályainak megfelelően cselekedett. Ez alapján mondhatta azt is, hogy ő az előéletében jó 
lelkiismerettel látta el a feladatát. 

Horváthné Éva: 
Igen, igen. Halleluja! Dicsőség az Úrnak! Amennyit tudunk, amennyi a tudásunk, 

amennyit mutat az életünk, amiben vagyunk, azt tudjuk teljesíteni tiszta lelkiismerettel, aki 
úgy teszi.  

Bor Ágnes: 
3Mózes 10,3. 
3. És monda Mózes Áronnak: Ez az, amit szólt az Úr, mondván: Akik hozzám közel 

vannak, azokban kell megszenteltetnem, és az egész nép előtt megdicsőíttetnem.  
Itt most azt emelem ki, hogy közel vannak hozzám, azt mondja az Úr. Most menjünk a 

János evangélium 15. fejezetéhez, mert ott van még hasonló Ige. Itt, ahol a szőlőtőről van szó, 
innen szeretnék még Igéket felolvasni. Ezek Jézus szavai.  

János 15,4–5. 
4. Maradjatok énbennem és én is tibennetek. Miképpen a szőlővessző nem teremhet 

gyümölcsöt magától, hanemha a szőlőtőkén marad; aképpen ti sem, hanemha énbennem 
maradtok. 

5. Én vagyok a szőlőtő, ti a szőlővesszők: Aki énbennem marad, én pedig őbenne, az 
terem sok gyümölcsöt: mert nálam nélkül semmit sem cselekedhettek.  

János 15,7–9. 
7. Ha énbennem maradtok, és az én beszédeim bennetek maradnak, kérjetek, amit 

csak akartok, és meglesz az néktek. 
8. Abban dicsőíttetik meg az én Atyám, hogy sok gyümölcsöt teremjetek; és legyetek 

nékem tanítványaim. 
9. Amiképpen az Atya szeretett engem, én is úgy szerettelek titeket: maradjatok meg 

ebben az én szeretetemben. 
Hálát adunk az Úrnak azért, hogy mi közel tudunk lenni hozzá és mi már most közel 

vagyunk hozzá, mert Jézus megváltó munkája bevégeztetett, és ezen keresztül be tudtunk 
lépni az Úr családjába, az Úr királyságába, és most már a mennyei Atya gyermekei vagyunk. 
Úgy tudjuk megőrizni ezt a közelséget és úgy tudunk még közelebb kerülni az Úrhoz, hogy az 
Ő Igéjét forgatjuk a szívünkben. Nyitott szívvel fogadjuk az Igét és megengedjük az Igének, 
hogy mélyen meggyökerezzen bennünk. Ezt úgy tudjuk elérni, hogy az Igét forgatjuk a 
szívünkben, a gondolatainkban folyamatosan. Ha jön egy rossz, támadó gondolat, ami távol 
vinne minket Istentől, akkor ezt úgy tudjuk legyőzni, hogy elkezdünk az Igéről gondolkodni, 
elkezdjük dicsérni Istent, és így meg tudunk maradni az Igében és meg tudjuk őrizni az Igét a 
gondolatainkban, a szívünkben. Így tud az Ige egyre mélyebbre és mélyebbre gyökerezni a 
szívünkben. Így tud felnövekedni, megerősödni az Ige és így tud bőséges gyümölcsöt teremni.  

Itt azt olvastuk, hogy abban dicsőül meg az Atya bennünk, hogy mi gyümölcsöt termünk, 
és hálát adunk az Úrnak azért, hogy a szívünkben az Ige van, az Ige tölti be a szívünket. Az 
Igéből, a szívünkből így a jó gyümölcsök jönnek elő és jó gyümölcsöket termünk, mert jó 
magot vetettünk el a szívünkbe és jó magnak engedtük meg, hogy mélyen meggyökerezzen a 
szívünkben. Ezért hálát adunk az Úrnak, hogy ebben is tudunk növekedni, fejlődni és tudunk 
egyre közelebb jönni az Atyához, és el tudunk merülni Őbenne egyre mélyebben és mélyeb-
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ben. El tudunk merülni az Igében egyre mélyebben, és így tudunk az Igének az egyre nagyobb 
mélységeiben élni és járni, így tudunk egyre több gyümölcsöt teremni. Ámen! 

Horváthné Éva: 
Köszönjük szépen az Úrnak! Ma is jóllaktunk, ma is betöltekeztünk.  
Bor Ferenc: 
Most imádkozni fogunk a sárga imakönyvből, 44. oldal:  
Igei megvallások – Ki vagyok Őbenne 
Őbenne van az élet és az élet az emberek világossága. Őbenne élek, mozgok és vagyok; 

mert az Ő gyermeke vagyok. (Ján. 1,4. Csel. 17,28.) 
Mindenben meggazdagodtam Őbenne, minden beszédben és minden ismeretben. (1Kor. 1,5.) 

Mert Istennek valamennyi ígérete Őbenne lett igenné és Őbenne lett ámenné az Isten 
dicsőségére. (2Kor. 1,20.) 

Mert azt, aki bűnt nem ismert, bűnné tette értem, így én Isten igazsága lettem Őbenne. 
(2Kor. 5,21.) 

Isten magának kiválasztott engem Őbenne a világ teremtése előtt, hogy én szent és feddhe-
tetlen legyek Őelőtte szeretet által. (Ef. 1,4.) 

Őbenne vettem az örökséget, hogy magasztalására legyek az Ő dicsőségének. (Ef. 1,11–12.) 
Úgy vagyok Őbenne, mint akinek nincsen saját igazságom a törvényből, hanem van 

igazságom a Krisztusban való hit által, Istentől való megigazulás hit által, hogy megismerjem 
Őt és az Ő feltámadásának erejét. (Fil. 3,9–10.) 

Amiképpen vettem a Krisztus Jézust, az Urat, aképpen járok Őbenne; meggyökerezem és 
tovább épülök Őbenne, és megerősödöm a hitben, bővölködöm abban hálaadással. (Kol. 2,6–7.) 

Őbenne lakozik az Istenségnek egész teljessége testileg, és én Őbenne vagyok beteljesed-
ve, aki feje minden fejedelemségnek és hatalmasságnak. (Kol. 2,9–10.) 

Megtartom az Ő beszédét, így teljessé lett bennem az Isten szeretete. Erről tudom meg, 
hogy Őbenne vagyok. (1Ján. 2,5.) 

És az a kenet, amelyet kaptam Tőle, bennem marad; és amint az a kenet megtanít engem 
mindenre, úgy igaz az, és amiként megtanít engem, úgy maradok Őbenne. (1Ján. 2,27.) 

Jézus azért jelent meg, hogy a bűneimet elvegye; és Őbenne nincsen bűn. Én Őbenne mara-
dok, nem esem bűnbe. Az igazságot cselekszem, igaz vagyok, amiként Ő is igaz. Azért jelent 
meg az Istennek Fia, hogy az ördög munkáit lerontsa. Istentől születtem, bennem marad az Ő 
romolhatatlan magja, és nem cselekedhetem bűnt, mivelhogy Istentől születtem. (1Ján. 3,5–9.) 

Isten parancsolatait megtartom, Őbenne maradok és Ő is bennem; és abból ismerem meg, 
hogy bennem marad, abból a Szellemből, amelyet nékem adott (1Ján. 3,24.) 

Isten szeretete teljessé lett bennem. Erről ismerem meg, hogy Őbenne maradok, és Ő 
énbennem; mert a maga Szelleméből adott nekem. (1Ján. 4,12–13.)  

Ámen! Halleluja! Dicsőség az Úrnak! 
 
Horváthné Éva: 
Mondjunk el még egy imádságot. Befogadjuk az Úr Jézust, mert ez egy nagyon fontos 

dolog, mert mennyei örök életet kapunk ezzel, ami belépés a mennybe, egy útlevél a 
mennybe. Ezt most is együtt el fogjuk mondani, el fogjuk imádkozni, hittel és szívvel.  

Azt mondja az Ige, hogy szükség néktek újonnan születnetek. Ezt mondja Jézus Nikodé-
musnak, egy vallási vezetőnek, hogy szükség néktek újonnan születnetek, mert ha valaki nem 
születik újonnan, az nem láthatja meg Isten országát. Tehát az újjászületés a legfontosabb, 
hogy átlépjünk a mennyei királyságba.  

Azt írja Isten Igéje: 
Róma 10,9–10. 
9. Mert ha a te száddal vallást teszel az Úr Jézusról, és szívedben hiszed, hogy az Isten 

feltámasztotta Őt a halálból, üdvözülsz. 
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10. Mert szívvel hiszünk a magigazulásra, szájjal teszünk pedig vallást az üdvösségre.  
Ez a Római levél 10. fejezetének a 9–10-es igeverseiben hangzik el, ez Pál apostol 

„hiszekegy” imája. Fontos, hogy szívvel és hittel mondjuk ki. A szánkkal mondjuk ki, és ezt 
addig tudjuk megtenni, amíg itt vagyunk a földön. Tehát be kell fogadni az Úr Jézust a 
szívünkbe. Ez nagyon fontos! 

Ha hisszük, hogy Jézus Istennek a Fia, akkor ezt be tudjuk a szívünkbe fogadni. 
Kérlek benneteket, hogy álljatok fel, és tekintsetek Jézusra, és imádkozzunk!  
 
Mondjátok utánam: 
Hiszem, hogy Jézus Istennek Fia. 
Hiszem, hogy Jézus meghalt az én bűneimért, a Biblia tanítása szerint. 
Hiszem, hogy Jézus feltámadt a halálból, az én megigazulásomért. 
 
Kérlek, Jézus legyél az én Uram!  
Legyél az én Megváltóm! 
Legyél az én Gyógyítóm! 
 
Jézus, Úrrá teszlek az életem felett. 
Te vagy az én Uram. 
Te vagy az én Megváltóm. 
Te vagy az én Gyógyítóm.  
Meg vagyok váltva. Újjászülettem Krisztusban.  
Az Ő drága szent vére minden bűnömet eltörölte, és megtisztított minden bűntől. 
Ez az igazság, mert Isten Igéje igazság, Jézus nevében. Ámen! 
 
A mennyei Atya azt mondja az Igéjében, a Lukács evangélium 11,13-ban, hogy ha Jézus 

nevében kéred Tőle az Ő Szent Szellemét, akkor Ő örömmel odaadja neked. Ezért egy 
imádságot erről is mondunk, és ezzel a Szent Szellemet fogadjuk be. 

Drága mennyei Atyám, a Te Igéd alapján, Jézus nevében kérem Tőled a Szent Szelleme-
det! Töltsd be a szívemet a Szent Szellemmel. Keresztelj meg a Szent Szellemmel!  

Köszönöm, mennyei Atyám, hogy minden imámat meghallgatod és megválaszolod. 
Ezért hitben vallást teszek: megkeresztelkedtem a Szent Szellemmel, betöltekeztem, 

beteljesedtem, teljes lett a szívem a Szent Szellemmel. Ennek jeleként nyelveken fogok 
imádkozni, ahogy a Biblia tanítja, ahogy a Szent Szellem adja a kiejtést. Köszönöm, drága 
mennyei Atyám. Köszönöm, Jézus. A Szent Szellem örökké bennem és velem marad, és 
elvezet minden igazságra. Ámen! Halleluja! 

Köszönjük a drága mennyei Atyának, hogy Ő él és itt van közöttünk, itt van bennünk, itt 
van fölöttünk, és körbevesz minket az Ő szeretetével, jóságával és védelmével! Ámen! 

 

* Az idézett Igék a KSZE revideált Bibliából származnak, amely a King James kiadás számozását követi. 

A függőleges vonallal jelzett részek más fordításból származnak. 

 

 


